
   معصومه طاهری
بهزاد دانشگر، نويس�نده و پژوهشگر اصفهاني 
اس�ت كه اخيراً توانس�ته اس�ت با آثارش تابوي 
پايتخت نشيني را براي موفقيت و جذب مخاطب 
رمان هايش بشكند و با نگارش در شهر خود آثار 
موفقي را به بازار نشر ارائه كند. چند سالي است 
قطار آثار موفق دانشگر با رمان »ادواردو« كه اين 
روزها در پويش روش�نا هم ق�رار دارد به حركت 
درآمده اس�ت و با »پادش�اهان پياده«، »موكب 
آمستردام« و »نفس« به شتاب افتاده و علاقه مندان 
زيادي را به خود جذب كرده است. هنوز دير زماني 
از انتشار »نفس« او نگذش�ته بود كه خبر انتشار 
رمان »تولد در لس آنجلس« را ش�نيديم؛رماني 
براساس زندگي واقعي يكي از مهمانان تأثيرگذار 
برنامه ماه عس�ل محمد عرب ت�واب و رهيافته 
ايراني كه با اقبال خوبي از سوي خوانندگان جوان 
مواجه ش�د. به همين بهانه س�راغ اين نويسنده 
جوان رفتيم تا درباره آخرين كتابش بيشتر بدانيم. 

    
 چه شد سراغ سوژه تولد در لس آنجلس 

رفتيد؟ 
ايده اينگونه رمان ها بعد از نوش��تن اين كتاب درباره 
ادواردو به ذهن من رسيد. وقتي داشتم درباره ادواردو 
تحقيق مي كردم چون خود شهيد زنده نبود كه سؤالاتم 
را از او بپرس��م برايم مش��كل بود و خيلي از سؤالاتم 
بي جواب ماندند، ب��راي همين به خ��ودم گفتم بايد 
سراغ افرادي كه تجربه ادواردو را تكرار كرده باشند و 
معرفت هاي تازه اي در مسير تحول خود كسب كرده اند 
بروم به گونه اي كه سبك زندگي آنها عوض شده باشد 
تا بتوانم سؤالاتم را از آنها بپرسم و اتفاقات تغيير مسير 
را در زندگي شان ببينم و روايت كنم، اين شد كه سراغ 
چنين افرادي رفتم. يكي از آنها محمد عرب بود كه در 
برنامه ماه عسل با او آشنا شدم. بعد از پيگيري درباره 
ايشان متوجه ش��دم از اعضاي انجمن شهيد ادواردو 
آنيلي است. با كمك اين دوستان موفق شدم با محمد 
عرب مرتبط شوم و زندگي او را در قالب رمان بنويسم. 
 ش�ما در س�ال هاي اخير روي داس�تان 
زندگي توابي�ن و راهيافت�گان متمركز 

شديد، دليلش چيست؟ 
بخش عظيمي از ش��خصيت ها در ادبيات ما افرادي 
هستند كه از جايي بهتر سقوط مي كنند و با از دست 
دادن بخش��ي از فضايل اخلاقي خودشان آدم هاي 
بدتري مي ش��وند. البته افرادي هم داش��ته ايم كه 
برعكس طي تحولاتي ش��خصيت آنها رشد داشته 
و بهتر ش��ده اند اما در كل يكي از علايق من چه در 
داستان نويسي و چه در غير از آن افرادي هستند كه 
تلاش مي كنند به شكلي بهتر شوند و وقتي نگاه ما به 
جهان خلقت يك نگاه ديني باشد انسان بهتر شدن را 
مطرح مي كند و من به دنبال افرادي هستم كه از مسير 

دين متحول مي شوند و زندگي آنها تغيير مي كند. 

 در ميان آثار اخير خود كدام را بيش�تر 
موفق مي دانيد؟ 

نمي دانم كدام كتاب موفق است! اين را بايد مخاطبان 
ارزيابي كنند. ممكن است عده اي »ادواردو« را دوست 
داشته باش��ند يا عده اي ديگر كتاب »نفس« را. من 
شخصاً به دنبال كسب چيزي هستم كه مي نويسم 
و داس��تان مي كنم ديگر بس��تگي به مخاطب دارد 
كه دغدغه و نگاهش به كدام اثر نزديك تر است، در 
هر حال اين گرايش خواننده هاي كتاب ها براي من 

قابل احترام است. 
 داستان محمد عرب سوژه كتاب »تولد در 
لس آنجلس« چند سال قبل در ماه عسل 
مطرح شد. انتشار كتاب هم در ماه رمضان 
صورت گرفته است. اين تقارن اتفاقي رخ 

داد يا تعمدي در كار بود؟ 
فكر مي كنم تقارن اتفاقي باشد البته ناشر احساس و 
نگاهش اين بود كه ماه رمضان ماهي است كه افراد در 
آن توجه بيشتري به قرآن و مسائل معنوي دارند و 
چون اين كتاب هم چنين تجربه اي را روايت مي كند 
اين را بهتر دانسته است. ناگفته نماند شروع تحول و 
كسب معرفت آقاي عرب هم از ماه رمضان بود و اين 

تقارن را ناخواسته پررنگ تر كرده است. 

 مهم تري�ن ويژگي كت�اب »تولد در لس 
آنجلس« را چه مي دانيد؟ 

نمي گويم مهم ترين ويژگي كتاب اين است شايد در  
كتاب هاي ديگري هم وجود داشته باشد اما زماني 
كه ادبيات ما و جامعه ما روزگاري خاكس��تري دارد 
و به يأس و نااميدي و غرزدن آميخته شده است من 
خودم به كارهايي علاقه دارم كه در آن رگه هايي از 
اميد و نور وجود داشته باشد. اميدوارم كتاب »تولد 
در لس آنجلس« اين نور و اميد را داستان گونه در دل 

مخاطب منتقل كند و تأثيرگذار باشد. 
 جالب ترين بازخوردي ك�ه از مخاطبان 
نسبت به آثارتان ديده ايد چه بوده است؟ 
بازخورده��ا مختل��ف بوده اس��ت اما خدا را ش��كر 
بازخوردهاي منفي ندارم. بخش جدي از بازخوردها 
مربوط به كتاب هاي »موكب آمستردام« و »پادشاهان 
پياده« بود. خيلي ها اش��اره كردند كه اين كتاب ها 
حالشان را خوب كرده و در فضاي مجازي هم كتاب 
»ادواردو« بيشترين بازخورد را داشته است. مخاطبان 

پست ها و نظرات زيادي گذاشته اند. 
 اين چندمين اثر شما بعد از رمان »ادواردو« 
است كه در سال۹۴ منتشر كرده ايد؟ بعد از 
چهار سال و انتشار چند اثر فكر مي كنيد 

چه تحولي در قلم شما نسبت به »ادواردو« 
ايجاد شده است؟ 

خودم تحول خاصي در قلمم حس نمي كنم چون اگر 
تحولي هم باشد برايم نامحسوس بود. اگر دوستان يا 
مخاطبانی كه اين تحول را متوجه مي شوند به من 

انتقال دهند خوشحال مي شوم. 
 آيا شده است پس از انتشار اثري متناسب با 

بازخوردهاي آن اثرتان را ويرايش كنيد؟ 
بله، درباره رمان »ادواردو« تصميم گرفتم ناشر را عوض 
كنم چون در زمينه هاي زباني و نگارش ويرايش مجددي 
نياز داشت؛ از سويي بازخوردهاي مخاطبان را داشتيم 
كه برخي از آنها نظراتي داشتند. براي همين چون نظرات 
خوانندگان كتاب براي ما اهميت دارد، در چاپ بعدي 
كتاب آن را با ويرايش و اصلاح ارائه كرديم تا كار اصلاح 
شده و بهتر باشد و اين كار را به توصيه ناشر انجام داديم. 
 شما از مدرسان قديمي داستان نويسي 
نيز هس�تيد. به نظرتان داستان نويسي 

يك اتفاق ذاتي است يا اكتسابي؟ 
داستان نويسي هم ذاتي است و هم اكتسابي. البته 
به اس��تعداد هم ربط دارد اما مطمئناً صرف داشتن 
استعداد كافي نيست بيشتر به تمرين براي خواندن، 
تفكركردن، ش��ناخت و دقت نياز دارد كه متأسفانه 
بسياري از دوستان ما حوصله چنين كاري را ندارند. 

 جايگاه نويس�ندگان اصفهاني در ادبيات 
داستان نويسي كشور را چگونه مي بينيد؟ 
ماندن من در اصفهان انتخاب خودم بود. ش��هرم را 
دوست داشتم. در ش��روع كارهايي كردم و دوستان 
داستان نويسي را پيدا كردم. با آنها حركت هايي رو به 
جلو داريم و همواره سعي كردم با اين دوستان بمانم و 
كار كنم. دور بودن از تهران هم تهديد بود و هم فرصت؛ 
ش��ايد اگر در تهران بودم مدل نويسندگي ام شكل 
ديگري بود و بهزاد دانشگري كه امروز هستم نبودم و 
در شرايط و موقعيت بهتري قرار داشتم ولي با اين حال 

اصفهان را به مهاجرت به تهران ترجيح مي دهم. 
 ب�ه عنوان ي�ك نويس�نده اگ�ر بخواهيد 
مخاطبت�ان را به مطالعه يك رم�ان ايراني 
دعوت كنيد كدام اثر را پيشنهاد مي دهيد؟ 
رمان »خانه مغايرت« را پيش��نهاد مي دادم چون با 
وجود اينكه كتاب خوب و با نشاطي است اما كمتر 

درباره آن گفته شده است. 
 نمايشگاه كتاب امسال را چگونه ديديد؟ 
درباره نمايش��گاه كتاب بحث مفصل اس��ت كه در 
اين گفت وگو خارج از حوصله است. به نظرم امسال 
نمايشگاه به نسبت رونق خوبي داشت و اتفاقي كه در 
نمايشگاه بيشتر شاهد آن بوديم اين بود كه ناشران 
بزرگ و قدرتمند كه اسمش��ان برند است همچنان 
استقبال مخاطبان خود را داشتند اما حقيقت امر آن 
است كه اين روزها ناشران كوچك و غيرحرفه اي ديگر 
كمتر توان رقابت دارند و شايد به مرور ناچار به حذف 

از دايره نشر كتاب شوند.
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88498436سرویس فرهنگي

نخستين نشست مدافعان فرهنگي حرم 
برگزار مي شود

نخستين نشست »مدافعان فرهنگي حرم« با هدف مدون سازي 
و بررس�ي چگونگي فعاليت هاي فرهنگي در سوريه با حضور 
حجت الاسلام محمدرضا زائري و علي جهانشاهي برگزار مي شود. 
با گذشت بيش از هفت سال از حضور مستشاري ايران در بحران 
س��وريه و تقديم بيش از 2هزار ش��هيد مدافع حرم در راه دفاع و 
حفاظت از حريم اسلام و اهل بيت)ع(، دوران انديشيدن به سوريه 
پساداعش عملًا آغاز ش��ده اس��ت.  نگاهي به همكاري گسترده 
ايران و س��وريه در محور مقاومت و ض��رورت تقويت اين فرهنگ 
و  همكاري هاي فرهنگي و اجتماعي با سوريه پسابحران و نگاهي 
به تجربه ناكام در همكاري هاي فرهنگي در بوس��ني اين نگراني 
وجود دارد كه دشمنان مقاومت اين بار در پوشش دوستان ظاهر 
شوند تا بتوانند آنچه را كه در ميدان جنگ از دست دادند از طريق 
فعاليت هاي فرهنگي در شرايط صلح پيدا كنند.  واحد بين الملل 
دفتر مطالعات جبهه فرهنگي انقلاب اسلامي قصد دارد به منظور 
مدون سازي و بررسي ظرفيت ها،چالش ها و چگونگي فعاليت هاي 
فرهنگي در س��وريه اقدام به برگزاري سلس��له جلساتي با عنوان 
»مدافعان فرهنگي حرم« نمايد.  نخستين جلسه اين نشست، سوم 
تير ماه با حضور حجت الاسلام محمدرضا زائري)محقق و پژوهشگر( 
و علي جهانشاهي )فعال فرهنگي در سوريه( از ساعت ۱۶ الي ۱۸ در 
حسينيه هنر واقع در خيابان انقلاب، خيابان ۱۶ آذر، نبش خيابان 
نصرت پلاك ۶۰ برگزار مي شود.  در حاشيه اين مراسم همچنين از 
كتاب »چرا سوريه؟« شرح مزجي سخنراني هاي سيدحسن نصرالله 

با حضور مترجم اثر رونمايي به عمل خواهد آمد.

 واكنش كارگردان »فيتيله ای ها« به پخش 
برنامه كودك از شبكه سلطنتي»بي بي سي«
بي بي سي روي كودكان ايراني 

سرمايه گذاري می كند!
   مصطفی محمدی

ديگران روي بچه ها سرمايه گذاري 
مي كنند و بچه ه�ا در آينده از نظر 
ديني، پوشش، مد و سبك زندگي 
مسيرشان عوض خواهد شد اما در 
مقابل انگار كسي كودكان را جدي 
نمي گيرد براي همين هم شاهديم از 
صد سريالي كه ساخته مي شود، يكي هم براي بچه ها نيست!

محمد مسلمي، كارگردان و بازيگر مجموعه برنامه هاي »عموهاي 
فيتيله اي« در واكنش به راه اندازي بخش كودك در شبكه خبري 
بي بي س��ي گفت: بچه ها همواره نيازمند خوراك فكري و روحي 
هستند و با توجه به اينكه شبكه هاي ماهواره اي فارسي زبان وارد 
اين ميدان شده اند، ما نياز بيش��تري به توليد برنامه هاي كودك 
داريم. برنامه هايي در قالب هاي مختلف عروسكي، كارتوني و... كه 
امروزه توليدشان تقريباً به صفر رسيده و مخاطب خود را از دست 
داده اند.  وي ادامه داد: صداوسيما به نوعي از نظر توليد كارهاي ويژه 
كودكان در طول ۳۰ سال گذشته كه من مشغول فعاليت هستم، 
بدترين روزهاي خود را مي گذراند و معتق��دم ما با اين روند ظلم 

بزرگي را نسبت به بچه ها مرتكب مي شويم. 
اين عموي فيتيله اي بيان كرد: من خودم در حوزه كودك به شبكه 
نمايش خانگي آمدم و سريال »هشتگ خاله سوسكه« را كار كردم 
و بايد به سرمايه گذاران چنين مجموعه هايي دست مريزاد گفت 
كه سرمايه خود را براي بچه ها هزينه مي كنند.  مسلمي با اشاره به 
مشكلات تلويزيون براي يافتن اسپانسر براي برنامه كودك تصريح 
كرد: من نمي دانم چرا نباي��د به گونه اي پي��ش رويم كه كودك 
برنامه هايش بدون نياز به اسپانسر به توليد برسد و انگار براي كسي 
هم اهميتي ندارد. اگر ش��ما به برنامه هاي عروس��كي، داستاني و 
انيميش��ن گذش��ته نگاه كنيد انگار برخي برنامه هاي شهرستان 
قوي تر بودن��د.  كارگ��ردان برنامه »فيتيله اي ه��ا« در واكنش به 
اينكه معمولاً گفته مي شود بايد براي بچه ها فرهنگ سازي كرد، 
اظهار كرد: اين حرف ها شعار است، بچه ها در كشور ما در معرض 
معضلات مختلفي مثل فست فودها، اعتياد، كار و... هستند و كسي 
به اين نسل توجهي ندارد. من فكر مي كنم ما در تلويزيون داريم به 
بچه ها خيانت مي كنيم و بايد اين رويكرد اصلاح شود. هر شبكه اي 
كه مي زنيد كمتر سريال و برنامه اي براي بچه ها مي بينيد در حالي 
كه بيشتر بايد به آنها توجه كرد چون آنها اكنون با تبلت و دنياي 
ديجيتال در ارتباط هستند و قطعاً خوراكي كه به آنها ارائه مي كنيم 

بايد خيلي جذاب تر باشد. 
مسلمي در پايان گفت: ما مي دانيم كه در حال حاضر برنامه كودك 
نداريم اما چ��را كاري نمي كنيم؟! هر چقدر ه��م حرف مي زنيم 

جرقه اي زده نمي شود.

 يادداشت رهبر انقلاب
 بر كتاب »شير زيتان« رونمايي مي شود
يادداش�ت مقام معظم رهبري بر اي كتاب »ش�ير زيتان« در 
مراس�مي با عن�وان »اجابت خورش�يد« رونمايي مي ش�ود. 
مدير انتش��ارات سوره س��بز گفت: نيروي زميني ارتش جمهوري 
اسلامي ايران در مراسمي با عنوان »اجابت خورشيد«، از يادداشت 
تجليل رهبر معظم انقلاب )مدظله العالي( براي كتاب »شير زيتان« 
رونمايی می كند.  محسن صادق نيا گفت: برنامه »اجابت خورشيد« 
پنج ش��نبه، س��يزدهم تيرماه ۱۳۹۸ با حضور مسئولان لشكری و 

كشوری در فرهنگسراي ارسباران برگزار مي شود.

راهيابي ۱۰ سريال به بخش مسابقه 
سريال هاي جشنواره فيلم شهر

هيئت انتخاب بخش سريال هفتمين جشنواره بين المللي فيلم 
شهر ۱۰ سريال را به بخش مسابقه اين جشنواره معرفي كرد. 
به گزارش »جوان« به نقل از س��تاد خبري هفتمين جش��نواره 
بين المللي فيلم شهر، اعضاي هيئت انتخاب بخش سريال هفتمين 
جشنواره بين المللي فيلم شهر شامل امير بوالي، سيدعلي حميدي 
و رحمان سيفي آزاد ۱۰ سريال را از ميان آثار رسيده به دبيرخانه 
جشنواره براي حضور در بخش سريال هاي هفتمين دوره جشنواره 

بين المللي فيلم شهر به شرح زير معرفي كردند:
»ليسانسه هاي ۱ و 2« ساخته سروش صحت و به تهيه كنندگي 
رضا جودي، »پرده نشين« ساخته بهروز شعيبي و به تهيه كنندگي 
س��يدمحمود رضوي، »محكومين« س��اخته حس��ين قناعت و 
سيدجمال س��يدحاتمي و تهيه كنندگي بهروز مفيد، »پشت بام 
تهران« س��اخته بهرنگ توفيقي و تهيه كنندگ��ي زينب تقوايي، 
»چرخ و فلك« س��اخته مش��ترك عزي��زالله حميدن��ژاد، بهرام 
عظيم پور، احس��ان عبدي پ��ور و تهيه كنندگ��ي مجيد مولايي، 
»گمش��دگان« س��اخته رض��ا كريم��ي و تهيه كنندگ��ي علي 
حجازي مهر، »لحظه گرگ و ميش« به كارگرداني و تهيه كنندگي 
همايون اس��عديان، »س��ايه بان« به كارگرداني و تهيه كنندگي 
جمش��يد و نويد محمودي، »ماه و پلنگ« س��اخته احمد اميني 
و تهيه كنندگي آرمان زرين كوب و »در جس��ت وجوي آرامش« 

ساخته سعيد سلطاني و تهيه كنندگي علي آشتياني پور. 
گفتني است هفتمين جشنواره بين المللي فيلم شهر از 2۶ الي ۳۱ 
تير توسط مؤسسه تصوير ش��هر و به دبيري هاشم ميرزاخاني در 

شهر تهران - پرديس سينمايي ملت برگزار مي شود. 

 سرهنگي: چابكي و جواني
 از امتيازهاي »اوج« است

مدير دفتر ادبيات و هنر مقاومت حوزه هنري، مؤسسه »اوج« 
را چابك و پرانرژي مي داند. 

مرتضي س��رهنگي، مدير دفتر ادبيات و هنر مقاومت حوزه هنري 
به مناسبت هشتمين س��ال تأسيس مؤسس��ه هنري - رسانه اي 
اوج گفت: بسياري از نهادها و سازمان هاي فرهنگي، فربه هستند 
و تحركات و تأثيري در فضاي فرهنگي ندارند، اما »اوج« به دليل 
كوچك بودن، سريع گام برداشته و در مس��ير فرهنگي، حركتي 
درست داشته اس��ت.  وي ادامه داد: در اغلب آثاري كه توسط اين 
سازمان ساخته شده اس��ت، ايده هاي خلاقانه و توجه به نيازهاي 
جامعه وجود دارد. همچنين بسترسازي براي رشد آنها باعث شده 
است محصولات »اوج« جذاب، باكيفيت و خلاقانه باشد.  سرهنگي 
افزود: جواناني كه در »اوج« مسئوليت دارند، به حوزه رسانه به عنوان 
شغل نگاه نمي كنند. اين شوق آنان است كه عزم و اراده شان را براي 
پيشرفت و حركت  قوي تر مي كند.  مدير دفتر ادبيات و هنر مقاومت 
حوزه هنري با بيان اينكه آنچه در »اوج« اتف��اق افتاده، محصول 
عشق و اعتقاد است، سخن خود را اينگونه پايان داد: يكي ديگر از 
امتيازهاي مجموعه، رفتار فرهنگي مناسب با اهالي هنر و فرهنگ 
است. در يك سازمان فرهنگي، انتظار مي رود فضايي فرهنگي حاكم 

باشد و »اوج« توانسته است اين قاعده را رعايت كند. 

   سيدمرتضي ذاكر
پ��س از آنكه در برخي رس��انه ها مطالب��ي در مورد 
فيلم »دختر شيطان« با بازي ايشا گوپتا بازيگر زن 
خارجي و عدم ساز و كار مناسب در رابطه با شرايط به 
كار گيري بازيگران خارجي منتشر و در آنها نسبت به 
مدل بودن و انتشار عكس هاي غير اخلاقي از او انتقاد 
ش��د، ابراهيم داروغه زاده معاون نظارت و ارزشيابي 
سازمان سينمايي از ضابطه مند شدن حضور بازيگران 

خارجي در فيلم هاي ايراني خبر داد. 
ابراهيم اصغري تهيه كننده سينما درباره ضابطه مند 
شدن حضور بازيگران خارجي در فيلم هاي ايراني 
گفت: به نظرم اگر اين اتف��اق رخ دهد، به نفع همه 
خواهد بود به خصوص براي صنف س��رمايه گذار و 
توليدكننده خارجي كه براي انجام كار صنعتي در 

ايران، بايد طبق ضوابط و اقتصاد كشور و با در نظر 
گرفتن توليد و سرمايه ايراني شروع به فعاليت كند. 
قطعاً هنرمندان هم بايد طبق ضوابطي كه به نوعي 
عرف شده است كار كنند. به لحاظ صنفي حقوق 
همكاران ايراني هم كه هموطن هستند و زحمات 
زيادي كشيدند و اصطلاحاً خاك صحنه خوردند، 

رعايت مي شود. 
اين تهيه كننده بيان كرد: اگر تمامي حقوق  رعايت 
ش��ود و طبق قانون كش��ور پي��ش برود، اش��تراك 
بين المللي خوبي بين سينماي ما و ديگر كشور ها به 
وجود مي آيد. همچنين شاهد ارتقاي سطح فرهنگي 
سينمايي كشورها هم خواهيم بود. در كل من با گفته 
ابراهيم داروغه زاده ب��راي ضابطه مند كردن حضور 

بازيگران خارجي در فيلم هاي ايراني موافق هستم. 

محس��ن محسني نس��ب تهيه كننده و كارگردان 
سينما هم درباره صحبت هاي ابراهيم داروغه زاده 
مبني بر ضابطه مند شدن حضور بازيگران خارجي 
در فيلم هاي ايراني گفت: مسئله اي كه داروغه زاده 
در م��ورد آن گفته پخته و درس��ت اس��ت و جزو 
خواسته هاي فيلمسازان و كساني است كه در فضاي 
س��ينماي ايران كار مي كنند، چراكه ما نمي توانيم 

هركسي را از خارج به فيلم هاي خود بياوريم. 
وي افزود: من از اين گفته داروغه زاده حمايت مي كنم؛ 
زماني كه براي كار خارج از كشور مي روم كاملًا طبق 
قانون كار ها را انجام مي دهم. چنانچه خواس��ته ام از 
بازيگر نقش اصلي زن »ش��اخ كرگدن« اين بود كه 
طبق ضوابط كشور ما بازي كند. نكته جالب اينجاست 

كه خود او نيز تمايل به انجام چنين كاري داشت. 

اين كارگردان ادامه داد: صحبت هاي داروغه زاده بسيار 
متين و قابل احترام است و به نظرم بايد گفته مي شد. 
البته نبايد به نحوي باشد كه دست و پاي فيلمسازان 
ما را ببندد. راهش اين است كه تهيه كننده فيلمي كه 
خارج از كشور ساخته مي شود، طبق قرارداد و تعهدي 
كه با وزارت ارشاد بسته است پيش برود. در غير اين 
صورت وزارت ارش��اد به راحتي مي تواند در صورت 

تخلف، توليد يا اكران آن را متوقف كند. 
محسني نسب درباره مشكل پيش آمده براي فيلم 
قربان محمدپور در خصوص اس��تفاده از بازيگر زن 
خارجي بيان كرد: به نظرم قربان محمدپور ندانسته 
پيش رفت و قطعاً اگر مي دانست اين كار را نمي كرد. 
اقدام داروغه زاده جلوي مشكلات احتمالي اينچنيني 

را مي گيرد و اتفاق خوبي است. 

معاون ارزشيابي و نظارت سازمان سينمايي اعلام كرد

حضوربازيگرانخارجيدرفيلمهايايرانيضابطهمندميشود
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